
 

 

 

 

 

 

 

 

Nuuk, den: 16. Juni 2020 

I henhold til § 37, stk. 1 i Inatsisartuts Forretningsorden fremsætter jeg hermed følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Vi har hørt havneafgiften for jollefiskere og andre større fartøjer til Sikuki Nuuk 

Harbour A/S også skal indføres i andre byer; i hvilke byer gælder afgiften nu?  

2. I hvilke byer og fra hvornår vil havneafgiften til mindre fiskefartøjer indføres? 

3. Har Naalakkersuisut planer om at nedlukke de unødvendige havneselskaber som 

kun øger udgiftsniveauet som f.eks. Sikuki Nuuk Harbour A/S?  

4. Kan havneservice ikke ske gennem et samarbejde mellem RAL og kommunerne, 

hvor mere realistiske priser kunne gælde? 

(Medlem af Inatsisartut Jens Napãtôk, Partii Naleraq) 

Begrundelse: 

Havneservice i byer og bygder samt forsyning af disse kunne drives bedre og på mere 

jordnært niveau. 

Hvis fordelingen af ansvar og forpligtelser skal rettes op, ja så bør dette ske, men det man 

kun lader gå ud over små jollefiskere, er særdeles uacceptabelt. Det er på tide, at sådanne 

indgreb først debatteres blandt folkevalgte inden disse implementeres. Gammeldags 

enevældige beslutninger fra oven om folks daglige levevilkår skal indstilles. 

Fælles løsninger plejer at glide bedre. Men prisfastsættelser dikteret som koloniherre er ikke 

længere gangbare her i dette land.  

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 


